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Spørgsmål 262:

”Vil ministeren forklare baggrunden for, at bidraget til UNICEF reduceres med 25 mio. kr. ikke mindst set i 
lyset af finanslovsforslagets bemærkninger om, at ”UNICEF har generelt vist sig at være effektiv i 
gennemførelsen af sine prioriteter og at organisationens rettighedsbaserede arbejde er i god overensstemmelse med 
danske politiske målsætninger”?”

Svar:

Regeringen har besluttet at reducere bidraget til UNICEF med 25 mio. kr. årligt i 2010 for at 
frigøre midler til opfølgning på Afrikakommissionens anbefalinger. Derudover har både 
udviklingslandene og donorerne behov for, at UNICEF og øvrige fonde og programmer 
arbejder tættere sammen på landeniveau, så FN-systemet i langt højere grad opererer som én 
aktør i udviklingslandene. Indsatsen for verdens børn kan ikke stå isoleret, men skal 
nødvendigvis ske i tæt koordination med alle andre indsatsområder: uddannelse, sundhed, 
hiv/aids og økonomisk vækst. Det lykkes nogle steder, men ikke alle, så der er fortsat plads til 
forbedringer. Når der fortsat ydes så stort et kernebidrag som 155 mio. kr. årligt, er det netop 
fordi, UNICEF overordnet set er en dygtig og effektiv partner i udviklingssamarbejdet.
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